
   

 

   
 

 
Esityslista/muistio 19.4.2024 

KESKI- POHJANMAAN OPOJEN JA REHTOREIDEN TAPAAMINEN (yhteistyöverkosto) 
Perjantaina 19.4.2024 klo 9.00–11.30, Merenojan koulu Kalajoki tai TEAMS, iltapäivällä JEDUun 
tutustuminen 
Paikalla 26 ja etänä 17 = 43 osallistujaa 

Toisen asteen rehtorit, toimialapäälliköt ja opinto-ohjaajat 
Yläkoulujen rehtorit ja oppilaan ohjaajat 
Etsivät nuorisotyöntekijät 
Kpedun Hakijapalvelut 
AMK-toimijat ja muut yhteistyöverkoston jäsenet 

 
1. Merenojan koulu ja Kalajoen lukion tervehdys, perusopetuksen opo Ossi Myllykangas, lukion 

rehtori Riku Saksholm ja opinto-ohjaaja Timo Ylikoski 
- Merenojan yhtenäiskoulussa (1-9 lk) opiskelee n. 1000 oppilasta. V. 2020 muutettu uusiin tiloihin. 

140-ysiluokkalaisesta 49 menee lukioon, n. 30 Jeduun, 20 Kpeduun ja 10 Nivalaan (Jedu) 

 
- Kalajoen lukiossa on noin 250 opiskelijaa, joista 25% tulee Kalajoen ulkopuolelta. Lukiossa on 

yleislinjan lisäksi KV-, kuvataide- ja urheilulinjat. Briteistä on ollut opettaja. Parhaillaan oli meneossa 
projektiviikko, jolloin voi tehdä erilaisia opintoja esim. musiikkia, korkeakouluopintoja. 45 
opiskelijaa onkin suorittanut korkeakouluopintoja ja vauhtiväylän kautta kaksi opiskelijaa on 
mennyt AMKiin. 

 
2. Tervetuloa, Keski-Pohjanmaan ammattiopisto, rehtori Nina Sundström 
- Ammatillisen koulutuksen kysymykset mietityttävät ja mahdolliset rahoitusleikkaukset, mutta kyllä 

näistä aina selvitään.  
- Nina korosti yhteistyön ja yhteistyöverkoston tärkeää merkitystä ja toivotti kaikille osallistujille  

antoisaa Kalajoen päivää. 
 

 
2. Koulutuksen järjestäjien terveiset (rehtori/opo/toimialapäällikkö) (yhteishaun tilastot, jatkuva haku)  
Vetelin lukio rehtori Petri Saari:  

- tavoitteena oli, että 15 ensisijaista hakijaa ja niitä oli1 4. 18 aasialaista opiskeli hotelli Kampellin 
tiloissa suomen kieltä ja näistä 10 voidaan ottaa lukioon opiskelijaksi. Osalla hyvä kielitaito, mutta 
esim. Kiinalaisilla vähän heikompi, koska he puhuvat keskenään kiinaa. Sievin lukioon on näistä 
hakeutunut kaksi.  

- Kaustisella alkanut Finest future- järjestön kautta uusi suomen kielen valmennus ryhmä. 

 
Kokkolan suomalainen lukio, rehtori MArkku Anttila 

- KSL + KSG + aikuis- ja ammattilukioon 226 ensisijaista hakijaa. 1 vsk:lla opiskelijaa tällä 
hetkellä 225 opiskelijaa. Luonnontieteen ja teknologian linja täynnä ja sinne oli keskiarvo 
noin 8.2, yleislinjoille 7.00 rajana. 

- KSG:lle oli 70 hakijaa, joista muodostetaan kolme ryhmää. 
- Aikuislukioon on jatkuva haku 
- Opiskelijat pääosin Kokkolasta, muutama lähialueilta ja ulkomailta joku kysely tullut.  
- Vuonna 2030 arvioiden mukaan lähtee opiskelijamäärät laskuun syntyvyyden 

pienentymisen vuoksi 
- Saneeraus jatkuu, nyt 3. krs 



   

 

   
 

- KSG muuttaa Terveystieltä syksyllä takaisin omiin uudistettuihin tiloihin 
- Kesän aikana voidaan vielä valita opiskelijoita rehtorin päätöksellä 
- Yleislinjalta voi osallistua erityisen tehtävän linjan opintoihin 
- IB-toiminnan käynnistämisestä esitys kaupungin hallituksessa 
- Valtakunnallisesti arvioidaan kaikki erityisen tehtävän linjat 

 
Kaustisen musiikkilukio, rehtori Ilona Salomaa-Uusitalo 

- Yhteishaussa oli 51 ensisijaista hakijaa; kaksi vaihto-oppilasta Saksasta tulossa. Tällä 
hetkellä noin 190-200 opiskelijaa, joista 62% on musiikkilinjalla ja muut yleislinjalla. 

- Yhteistyö Vetelin lukion kanssa esim. Yhteisiä opettajia. 
- Opiskelijat ympäri maata Inarista- Helsinkiin.  
- Asuntolatoimintaa kehitetään mm. Asuntolaohjaaja aloittaa 
- Musiikin etäopetuksessa ja pääsykokeissa käytössä LoLa-järjestelmä 
- Jatkuvan haun kautta voi vielä hakeutua musiikkilukioon 
-  

Ammattiopisto Luovi, koulutusjohtaja Lasse Hannula 
- Paljon hakijoita, Pohjanmaalla 220 ensijaista hakijaa ja paikkoja noin 134-139. Kokkola-Pietarsaari- 

alueella hakijoita 99 ja paikkoja telakka + luovi 57. Yhteistyökoulutuksia lisätään KPEDUn kanssa 
esim. Raca:aan suunnitteilla paikkoja. Pietarsaaren Tuvassa 10 paikkaa, mutta vain kaksi hakijaa. 
Alavudella muutosneuvottelut käynnissä, toiminta loppuu 2027 mennessä, nyt hakeneet opiskelijat 
voivat suorittaa tutkinnon loppuun asti. Asuntoloita ei enää ole; Kokkolassa kaupungin 
asumisvalmennusyksikkö. Jatkuvaa hakua ei tule auki, koska paikat täynnä. 

 
STEP-koulutus, opinto-ohjaaja Maarit Myllymäki 

- Kokkolan toimipaikkaan oli 10 ensisijaista hakijaa. Soveltuvuuskokeet 29.-30.4. Jatkuva haku auki 
kasvatus- ja ohjausalan perustutkintoon ja suntion ammattitutkintoon. 

-  
Keski-Pohjanmaan ammattiopisto, (hakijapalvelut) ks.pp-esitys 
 

 
3. Ajankohtaista muuta tiedotettavaa yhteistyöverkostoilta 
- ei ollut 
4. Lukion kehittämishankkeet 
KSL , Markku Anttila 

- OPH:n rahoittamassa laatuhankkeessa tehdään laatukäsikirja ja päivitetään ja täydennetään OPS 
- Hankkeessa Tiina Slotte 50% koordinaattorina ja 50% lukion opona 

- Hankkeessa avataan käytännöt / toimintakulttuuri niin, että se voi olla auditoitavissa  
- Pohjana OKM:n laatutekijät 
- Jokaisesta lukiosta on laatuvastaava ja kehittäjä opettaja 
- Joka viikko tapaamisia 
- Arvopohjan tarkastelu --> oppilaitosten yhtenäisyys, tutustuttu muiden oppiaineiden suunnitelmiin 
- Moduuleihin siirtyminen teettänyt paljon työtä; visman järjestelmä ei taivu 

moduulijärjestelmään. 
 Kaustisen musiikkilukio, Ilona Salomaa-Uusitalo 
  
Kaustisen musiikkilukio, Mika Jämsä 

- Musiikkilukioiden yhteinen hanke; vertailua lukioiden kesken; Ks. Esitys 

https://kpedu2aste.azurewebsites.net/wp-content/uploads/2024/04/hakijapalvelut19.4.2024.pdf


   

 

   
 

- Lukiodiplomit tulossa osaksi yo-kirjoituksia eli yhden yo-kokeen voi korvat lukiodiplomilla ja se 
arvioidaan samalla asteikolla kuin yo-kirjoitukset 

- LUMOKE-hanke (lukion musiikinopetuksen kehittäminen) ks. https://www.lumoke.fi/  
 

 
5. Yhteistyön suunnittelua 2024-25, yhteiset tapahtumat yms.  
- Polut tulevaisuuden osaajaksi toteutus ja palautteen käsittely 

i. 30.-31.10.2024  
ii. 13.-14.11.2024  

iii. 27.-28.11.2024  
iv.tammi-helmikuussa 

- palaute 2023-24 päivistä, kerätty oppilaan ohjaajilta forms-kyselyn kautta 
https://forms.office.com/Pages/DesignPageV2.aspx?prevorigin=shell&origin=NeoPortalPage&subp
age=design&id=y1P4HiYp6UO4KDJwyaDoaZ0gQwA0qoJHleS0ca6P4nFURUQxTzA0M0kxMEdZTTNM
MFY2VllCVE9HNy4u&analysis=true  

o asteikko 1-4 
o vastaajia 15 
o miten polut toimivat k.a. 3.21 
o saivatko oppilaasi riittävästi tietoa koulutusaloista 3.29 
o mitkä asiat mielestäsi toimivat hyvin päivän aikana 

▪ aikataulu piti 
▪ ryhmiin jakaminen ja liikkuminen ryhmissä, oppilaat pysyivät rauhallisina 
▪ ohjattu kierros toimi hyvin ja oli selkeä, alojen esittelijät onnistuivat hyvin 
▪ sai paljon tietoa aloista ja amiksesta, esittelykierrokset, esittelyt vaihtelevia ja 

mielenkiintoisia 
▪ polut olivat sitä mieluisampia, mitä enemmän niillä pääsi tekemään itse, IT, Media, 

kone- ja tuotantotekniikka 
▪ aikataulu oli sopiva 
▪ ruokailu toimi, ruoka oli hyvää 
▪ kaikki oli hyvin 

o mitä pitäisi kehittää / missä parannettavaa? 
▪ liian nopea tempo 
▪ ruokailussa ruuhkaa, naulakot loppuivat, ruokailun porrastaminen? ruoka ja 

ruokailun sujuvuus jakoi mielipiteitä, maito loppui 
▪ enemmän toiminnallisuutta, osallistamista, liikaa puhumista 
▪ ruuhkaa poluille lähtiessä ruokailun jälkeen 
▪ sähköalalle toiminnallisuutta 

o mitä muuta haluaisit kertoa palautteena 
▪ oppilaspalaute oli enimmäkseen postiivista 
▪ kiitos erilaisesta päivästä, avasi opettajankin silmiä 
▪ olisi hyvä kertoa, jos joku kuvaa tilanteita someen 
▪ kokonaisuutena loistava päivä, mukava päivä 
▪ tutorit hiljaisia joissakin ryhmissä 
▪ kiviniittyyn voisi suunnitella kahta päivää, koska jotkut ryhmät suuria 
▪ tupakoivia opiskelijoita→ huonoa esimerkkiä 
▪ oppilaat pitivät siitä, että koulutusta esiteltiin näyttämällä ja pelien kautta, ei vaan 

luentoesittelyä 
o Olen kokonaisuutena tyytyväinen tutustumispäivään 3.14 

 
 

https://www.lumoke.fi/
https://forms.office.com/Pages/DesignPageV2.aspx?prevorigin=shell&origin=NeoPortalPage&subpage=design&id=y1P4HiYp6UO4KDJwyaDoaZ0gQwA0qoJHleS0ca6P4nFURUQxTzA0M0kxMEdZTTNMMFY2VllCVE9HNy4u&analysis=true
https://forms.office.com/Pages/DesignPageV2.aspx?prevorigin=shell&origin=NeoPortalPage&subpage=design&id=y1P4HiYp6UO4KDJwyaDoaZ0gQwA0qoJHleS0ca6P4nFURUQxTzA0M0kxMEdZTTNMMFY2VllCVE9HNy4u&analysis=true
https://forms.office.com/Pages/DesignPageV2.aspx?prevorigin=shell&origin=NeoPortalPage&subpage=design&id=y1P4HiYp6UO4KDJwyaDoaZ0gQwA0qoJHleS0ca6P4nFURUQxTzA0M0kxMEdZTTNMMFY2VllCVE9HNy4u&analysis=true


   

 

   
 

 9-luokkalaisten huoltajienillan toteuttaminen, KOKKOLASSA (korvaisi sen, että tulemme Kokkolan 
vanhempainiltoihin, maakuntien vanhempainiltoihin tulisimme edelleen), KESKUSTELUA aiheesta 

- ehdotukset: 8.10; 22.10 vai 18.11.2024 Kampushallissa? Mikä ajankohta olisi paras? 
- korvaisi virtuaalivanhempainillan? Vai onko edelleen tarpeellinen? 
- yhteinen lukioiden ja mahd. muiden kj. kanssa? Mitä mieltä koulutuksen järjestäjät ovat? 

Keskusteltiin aiheesta:  

- Ammatillinen koulutus ja lukio koulutus pitävät omat vanhempainiltansa Kokkolassa; näin on 
toimivampi; vanhemmat voivat kyllä tulla kahteen eri vanhempainiltaan. Peruskoulun opolle alkuun 
puheenvuoro yhteishausta. Näin peruskouluilla ei välttämättä tarvitse järjestää yhteishakuun 
liittyvää vanhempainiltaa erikseen. 

- 18.11. On sopiva päivä ammatillisen koulutuksen vanhempainillaksi 
- Lukio-koulutus katsoo siihen lähelle sopivan päivän 
- Pk-opoilla ei ole tietoa, paljonko virtuaalivanhempainillan linkkiä on katsottu 

 

 

8-luokkien infojen järjestäminen 2025, KESKUSTELUA 

i. tarpeellisuus, mikä ajankohta? 
ii.Yhteinen tilaisuus kampushallissa?  
ii.Yksi esitys /oppilaitos?  

iii.Pitääkö pk opo materiaalin pohjalta?  
iv.Materiaalia eri aloilta (viestintä), lyhyet videot 30 s/video 

Keskustelua: 

- 8 luokan infot koettu tarpeellisiksi 

- Kokkolan yhteisestä tilaisuudesta Kampushalissa ei olisi vastaavaa hyötyä; keskustelu jää 
pois; ei keskitytä isossa tilaisuudessa, osa ei saapuisi paikalle... 

- Kiviniittyyn saadaan järjestymään pari tilaisuutta, johon yhdistetään 2-3 luokkaa. Sanna S-H 
sopii ensi keväälle rehtorin kanssa ajankohdat, jotta saavat ne jo työjärjestykseen ja 
liikuntasalin varattua. Ilmoittavat KPEDUlle ajankohdat. 

- Perusopetuksen opon järjestämä opo-tunti materiaalin pohjalta ei saa kannatusta, koska se 
ei poikkeaisi normaalista opotunnista.  

- Opiskelijoita toivottiin mukaan infoon.  
- Myös Kalajoki toivoi, että heillä käytäisiin pitämässä 8-lk info; kokivat videot hyvinä. Myös 

niin onnistuisi, että KPEDUn opo olisi etäyhteyksin pitämässä infoa. 

 

- vuosikellon päivitys 2024 
 - kevätillallinen 29.5. klo 18.00 Kokkolinna 
 - K-P:n opot ja rehtorit syyskokous 6.9.2024 



   

 

   
 

- 3.10. taitaja9, Närvilänkadun tutkinnot (elintarvike, raca, liiketoiminta, sosiaali- ja 
terveysala, hiusala, puhtaus- ja kiinteistöpalvelu) 
- yritysvierailu 4.10 , SOITE? 
- 1.11. toisen asteen rehtorit 
- 15.11. 2asteen rehtorit ja opiskelijakunnat KSL 
- 25.11. erityistä tukea tarvitsevien vanhempainilta 

  
  
6. Hyvän ohjauksen kriteerit ja ohjauksen käytännöt eri oppilaitoksissa, keskustelua ohjauksen 
toteuttamisesta ja kehittämisestä sekä toisen asteen yhteistyöstä 
https://www.oph.fi/fi/tilastot-ja-julkaisut/julkaisut/hyvan-ohjauksen-kriteerit-0  

- Ei käsitelty 

-  
7. Muut asiat 
- Kpedun opot toivoivat, että TET-oppilaat tulisivat marras-joulukuussa 
- Kaustisella on auki perusopetuksen rehtorin virka 
 
Iltapäivällä tutustuttiin Jokilaaksojen koulutuskeskus JEDUun  (Kalajoen toimipaikka) 
Lounas:  Jedu tarjosi lounaan 
 

https://www.oph.fi/fi/tilastot-ja-julkaisut/julkaisut/hyvan-ohjauksen-kriteerit-0

